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دوبله هیچ وقت تعطیلی ندارد
مدیر دوبلاژ و گوینده پیشکسوت خواسته اش از 
رئیس سازمان صداوسیما این است که: »جوانان 
با امید وارد دوبله می شوند هوای آنها را داشته 
باشید.« منوچهر والی زاده که به گفته خودش این 
روزها بیشتر برای پلتفرم ها فیلم دوبله می کند، 
گفت: این روزها برای تلویزیون خیلی کم کار 
می کنم و بیشتر مشغول دوبله فیلم های روز آمریکا 
و اروپا برای یکی از پلتفرم ها هستیم؛ ولی متاسفانه 
به دلیل اینکه همچنان تک تک به اتاق ضبط 
می رویم خیلی در جریان کلی فیلم ها و داستانشان 
نیستیم، حتی گاهی اسمشان را هم نمی دانیم! و 
این اتفاق خوبی نیست اما ناچاریم به خاطر حفظ 
سلامتی مان با همین روال کار کنیم. والی زاده 
درباره اینکه آیا شرایط دوبله نسبت به چند ماه 
گذشته بهتر شده و تغییر کرده است؟ خاطرنشان 
کرد: فعلا اتفاق بهتری نیفتاده است؛ به هرحال در 
دوبله کار هست و بچه ها مشغولند. دوبله هیچ وقت 
تعطیلی ندارد. قبلا هم گفتم که کرونا همه چیز 
را برهم ریخته ولی ناچاریم همین طور کار کنیم. 
متاسفانه این شرایط برای مدیران دوبلاژ خیلی 
دشوار شده است؛ چون ممکن است دوبله  یک 
فیلم سه روز زمان ببرد، گویا دیگر این شکل از دوبله 
مُد شده است و دیگر دسته جمعی دوبله کردن 
تمام شد. من این روزها فکر می کنم دارم ماراتون 
حرف می زنم نه اینکه دوبله می کنم. وی سپس به 
رعایت پروتکل های بهداشتی در فضای کار دوبله 
اشاره کرد و بیان داشت: خداراشکر بچه ها خیلی 
رعایت می کنند و با وجود اینکه تک تک در اتاق 
ضبط حضور داریم، مدام فضا ضدعفونی می شود تا 
خدای ناکرده کسی گرفتار کرونا نشود. این گوینده 
پیشکسوت اظهارکرد: نیروهای جوان تر انجمن، 
خیلی تلاش و کار می کنند، به هر حال امیدواریم 
شرایط دوبله روزبه روز بهتر شود. به نظرم با این 
شرایط، جوانان باید پشتکار داشته باشند، عده ای 
از جوانان برای درآمد بیشتری به دوبله می آیند ولی 
واقعا دوبله درآمدی ندارد. اگر واقعا به این هنر علاقه 
دارند باید پشتکار داشته باشند و صبوری کنند تا 
راه بیفتند. منوچهر والی زاده در پایان درباره اینکه 
آیا پیامی به رئیس صداوسیما در جهت بهترشدن 
وضعیت دوبله دارد؟ گفت: اول از همه برای همه 
آرزوی سلامتی می کنم، آنهایی که کم کار می کنند 
ان شاءا... پرکار شوند و بعد اینکه مسئولان به 
فکر باشند، حقوق بچه ها را به موقع واریز کنند 
و کمی دستمزدها را بالا ببرند؛ به خصوص برای 
جوانان چون به هر حال آنها با امیدی وارد این کار 
می شوند. بهتر است کمی بیشتر هوای جوانان را 
داشته باشند. والی زاده تاکنون به جای بازیگران 
شناخته شده ای چون رابرت .دنیرو، کیانو.ریوز، 

تام .هنکس و.... صداپیشگی کرده است.

فیلم سینمایی »قهرمان« ساخته اصغر 
فرهادی در اوایل سال جدید میلادی در 
کشور ایتالیا اکران عمومی می شود. کمپانی 
»لاکی .رد« که حق پخش »قهرمان« را در 
ایتالیا بر عهده دارد، ساخته جدید فرهادی 
را از ۵ ژانویه ۲۰۲۲ )۱۵ دیماه( در این 
کشور اکران عمومی می کند .»قهرمان« 
که نماینده سینمای ایران در شاخه بهترین 
فیلم بین المللی نود و چهارمین دوره جوایز 
سینمایی اسکار است، از ۲۲ دسامبر ۲۰۲۱ 
)چهارشنبه، اول دی ماه( در کشور فرانسه 
اکران خود را آغاز می کند و پس از آن از ۷ 
ژانویه ۲۰۲۲ )۱۷ دی ماه( در سینماهای 

آمریکا اکران می شود.

 اکران »قهرمان«
 در ایتالیا 

منتخبی از فیلم های سینمایی سیدرضا 
میرکریمی، کارگردان سینمای کشورمان 
در بخش »صحنه گران« شبکه نمایش پخش 
می شوند. این شبکه در هفته پیش رو  در 
بخش صحنه گران، فیلم هایی از سیدرضا 
میرکریمی، کارگردان سینمای ایران را 
پخش می کند. سیدرضا میرکریمی متولد 
۱34۵ زنجان از کارگردانانی است که تجارب 
موفقی در شروع کارش و در تلویزیون داشته 
است. سریال های »آفتاب و عزیز خانم« و 
»بچه های مدرسه همت« نیز از جمله آثار 
میرکریمی برای گروه سنی کودک و نوجوان 
بود. این کارگردان با ساخت فیلم »زیر نورماه« 
موفق به دریافت جایزه بهترین فیلم منتقدین 
جشنواره کن و جایزه ویژه هیات داوران 

جشنواره بین المللی فیلم توکیو شد.

منتخب آثار میرکریمی 
در »نمایش«

سینمــا
مادرعلیانصاریان:

  اولین بار است بدون »علی« 
به سینما آمده ام

مراسم گرامیداشت یاد »علی انصاریان« بازیگر فیلم سینمایی 
»رمانتیسم عماد و طوبا« همزمان با آغاز اکران این فیلم در 
سینما فرهنگ برگزار شد. مراسم گرامی داشت یاد علی انصاریان 
بازیگر فیلم سینمایی »رمانتیسم عماد و طوبا« همزمان با آغاز 
اکران این فیلم عصر چهارشنبه سوم آذر توسط بنیاد سینمایی 
فارابی در سینما فرهنگ برگزار شد. کاوه صباغ زاده کارگردان 
این فیلم در ابتدای این مراسم گفت: به مناسبت آغاز نمایش 
عمومی فیلم به یاد علی انصاریان اینجا جمع شده ایم اما 
من ترجیح می دهم اینگونه نگاه کنم که علی انصاریان زنده 
است، اینجا حضور دارد و در قلب ماست. او با همان لبخند 
همیشگی اش در این سالن نشسته تا در اولین روز اکران عمومی 
فیلمش، »رمانتیسم عماد و طوبا« را باهم ببینیم. در ادامه این 
مراسم سیدمهدی جوادی مدیرعامل بنیاد سینمایی فارابی با 
اهدای لوح تقدیر از کاوه صباغ زاده کارگردان فیلم تقدیر کرد. 
وی ادامه داد: ای کاش این گردهمایی، مراسم افتتاح فیلم 
»رمانتیسم عماد و طوبا« با حضور علی انصاریان بود. ما اینجا 
جمع شده ایم تا یادش را گرامی بداریم. آقای انصاریان جدای از 
اینکه یک فوتبالیست حرفه ای بود که در هنر ورود پیدا کرده بود 
و نقش آفرینی می کرد، نقش ماندگاری در زندگی اش گذاشت 
و آن هم زندگی خوب، پراز خیر و برکت بود و کارهای خوبی که 
از خود برجای گذاشت. از همه مهم تر رضایت مادر شریف شان 
که همواره از او توصیف می کنند که این رضایت، بسیار ماندگار 
است. یاد او، مهرداد میناوند و همه هنرمندانی را که کرونا از ما 
گرفت، گرامی می دارم. سپس مهدی صباغ زاده تهیه کننده 
فیلم روی صحنه رفت و گفت: علی انصاریان از هنرمندان و 
ورزشکاران شریف بود و من باور نمی کنم که او در بین ما نیست. 
او نمونه بود و در این چهار دهه ای که من در سینما کار می کنم، 
یکی از انسان ترین و شریف ترین رفقای من بود. مادر زنده یاد 
علی انصاریان نیز در این مراسم از حضار و برگزارکنندگان این 
مراسم قدردانی کرد و بیان داشت: همیشه با علی به سینما 
می آمدم و این اولین باری است که بدون او و به تنهایی در سالن 
سینما حاضر شده ام. در این بخش لوح یادبود بنیاد سینمایی 
فارابی و هدایایی از سوی سازندگان فیلم »رمانتیسم عماد و 
طوبا« به او اهدا شد. پایان بخش این مراسم عکس یادگاری 
عوامل سازنده فیلم روی صحنه بود و در ادامه با نمایش فیلم 
»رمانتیسم عماد و طوبا«، اکران عمومی این فیلم افتتاح شد. 
فیلم سینمایی »رمانتیسم عماد و طوبا« از آثار خانواده محور 
سال های اخیر است که در آن، پاسداشت نهاد خانواده و 
فرزندآوری مورد توجه قرار گرفته است. این فیلم تولید بنیاد 
سینمایی فارابی است که در سی ونهمین جشنواره فیلم فجر 
نامزد کسب دو سیمرغ بلورین بهترین موسیقی متن )پیام 
آزادی( و بهترین بازیگر نقش اول زن )الناز حبیبی( شد. الناز 
حبیبی، حسام محمودی، زنده یاد علی انصاریان و مرتضی علی 

عباس میرزایی بازیگران اصلی این فیلم سینمایی هستند.
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a r m a n m e l i . i r

بهــزاد خداویســی از ســریال »روزگارجوانی« 
که در آن با شــاپو قریب و اصغر فرهادی همکاری 
داشت به نیکی یاد کرد و در عین حال درباره فصل 
دوم این ســریال انتفاد و اظهارکرد: کاری که تازه 
ســاخته اند »روزگارجوانی« نیســت، فقط اسمش 
روزگارجوانی اســت! بهزاد خداویســی که مهمان 
برنامه »سریالیســت« بود، درباره اضافه شدنش به 
جمع بازیگران سریال »روزگارجوانی۱« گفت: این 
سریال را شــاپور قریب ســاخت. اولین نفری بودم 
که برای این کار انتخاب شــدم. جالب این است که 
حمید فرخ نژاد دســتیار و برنامه ریــز کار بود و بعد 
رفت و بهرام بهرامیان آمد. خیلی فضای خوبی بود. 
فیلمنامه نویس فصل اول اصغر فرهادی بود که هر 
هفته ســر صحنه می آمد و با تمام بازیگران متن ها 
را می خواندیم و نظراتمان را می دادیم. همه دانشجو 
بودیم و این دوره را گذرانــده بودیم. از تجربیاتمان 
می گفتیم و اگر جذاب و جالب بود او به متن ها اضافه 
می کرد. وی درباره دلیل ماندگاری این سریال بیان 
کرد: همه عوامل و البته بازیگران این کار را دوست 
داشتیم و برایش ۱۰۰ درصد انرژی می گذاشتیم. با 
اینکه روزی ۱3 ســاعت کار بود بدون خستگی کار 
می کردیم. این روزها در سریال هایی بازی می کنم و 
می بینم خیلی ها از ۱۲ ساعت کار خسته می شوند. 
وقتی ســریال پخش شــد همه جلوی در آن خانه 
که لوکیشــن کار بود می آمدند. اول حتی خیلی از 
بچه های بازیگر را، کسی نمی شناخت. اول اسم من 
بود. بعد امین حیایی، کیهان ملکی ســوم بود و بعد 
نصرا... رادش و مهدی صبایی. هر روز کار می کردیم 
و شاید ۲۰ روز یکبار مرخصی داشتیم. از ساعت ۲ 
بعدازظهر تا ۲ نیمه شب و گاهی که سکانس بسته 

نمی شد تا 4 صبح کار می کردیم. بچه ها عاشقانه کار 
می کردند. خداویسی درباره نحوه انتخاب بازیگران 
برای این مجموعه توضیــح داد: من وقتی صحبت 
می کــردم می گفتند اصفهانــی صحبت کن. گفتم 
خود آقای فرهادی که اصالتا اصفهانی اســت الان 
مگه لهجه اصفهانی صحبت می کند؟ خود این آدم 
هم می تواند لهجه نداشته باشد. گفتم هرچقدر هم 
خوب صحبت کنم اما ۱۰۰ درصد نمی توانم اصفهانی 
خوب حرف بزنم. کسی می تواند اینطور صحبت کند 
که مثلا ۱۰ سال در اصفهان زندگی کرده باشد. حتی 
کسانی که اصفهانی نیستند اگر به این شهر مراجعه 
کنند بعداز مدتــی گویش و لهجه شــان آهنگین 
می شــود و فکر می کنی اصفهانی هستند. او تاکید 
کرد: من گفتم نیاز نیســت اصفهانی صحبت کنم. 
چون هرچقدر خوب صحبــت کنم کل اصفهان که 
نگاه کنند ممکن است به دلشان ننشیند. تحلیل و 
صحبت کردیم و همه پذیرفتند. مهدی صبایی و احد 
هم لهجه کردی و ترکی داشتند. دیالوگ ها را که به ما 
می دادند اگر مال خود نمی کردیم بازی نمی کردیم. 
می گفتیــم حتما باید این کار جذاب و شــنیدنی و 
دیدنی شــود و آقای فرهادی این اجازه را داده بود 
که دیالوگ ها را مال خود کنیم. اینقدر ارتباط این ۵ 
جوان صمیمانه بود که احساس می کردی واقعا در 

این خانه باهم همخانه هستند. 
فقطاسمش»روزگارجوانی«است

بازیگر »روزگارجوانی« با بیان اینکه کاری که تازه 
ساخته اند »روزگارجوانی« نیست، تصریح کرد: فقط 
اسمش روزگارجوانی است. یکی دوبار نشستم کار را 
دیدم هیچ نشانه ای از »روزگارجوانی« ندارد. وقتی 
ماشینی به تو می دهند که می گویند »فراری« است 

وقتی بروی داخلش بنشینی و ببینی »فیات«ست 
می گویی ما را مســخره کرده ای!؟ در فصل جدید 
روزگارجوانی اصلا هیچکدام از بچه ها نقششــان 
را باور نکرده اند و فقط انــگار می آیند که دیالوگ 
را بگویند. بایــد این حس ها درونی شــود. برخی 
می گویند اینها تئاتری هستند. استفاده از تئاتری ها 
خیلی خوب است اما تئاتری باشد که کار کرده باشد 
و ۲۰ سال خاک صحنه خورده باشد. این خیلی هم 
خوب اســت و ایرادی ندارد. وی در پاسخ به اینکه 
آیا او و دیگر بازیگــران »روزگارجوانی« زمانی که 
انتخاب شدید ۲۰ سال سابقه داشتید؟ تصریح کرد: 
بله من سابقه داشتم. متن خیلی خوب بود و امین 
حیایی، کیهان ملکی و نصرا... رادش هم سابقه کار 
داشتند و اگر آقای صبایی سابقه کمی داشت همه 
بار روی دوش او نبود. امــا الان همه بار روی دوش 
۵ نفر است که اصلا کار نکرده اند. کسانی سریال را 
نوشته اند که اصلا نمی شناسی. ۱۵ نفر اسم می آید 
اما هیچ کدام را نمی شناسم. باید آدمی مثل اصغر 
فرهادی بیاید این ۱۵ نفر را درســت کند. اشکالی 
ندارد بنویســند اما پایه اصلی را باید یک نفر مثل 
اصغر فرهــادی مدیریت کند. خداویســی درباره 
عوض شدن مرحوم شــاپور قریب و انتخاب اصغر 
توسلی برای ســاختن فصل اول »روزگارجوانی« 
بیان داشــت: او سابقه بســیار خوبی داشت و کار 
اقای فرهادی را تکمیــل می کرد. فیلم های خوبی 
با بهترین هنرپیشــه ها ســاخته بود. بعد از مدتی 
چون با او ۱3 قســمت قرارداد داشتند و کار خیلی 
خوب گرفت او را عوض کردند! قراردادش را تمدید 
نکردند. من هم گفتم دیگر بازی نمی کنم. با آقای 
قریب قرارداد بستم. بعداز چند قسمت هم خودمان 
کار می کردیم و فقط کارگردان تلویزیونی داشتیم 
که آقای ابولفضل احمدیان بود. کارگردان نداشتیم. 
می خواستند کارگردان بیاورند اما ما همینطوری 
کار را می گرفتیم. گفتنــد می خواهیم کارگردان 
دیگری بیاوریم. گفتیم الان دیگر کارگردان دیگری 
نمی شود. آقای توســلی با هفته نامه سینما ویدئو 
مصاحبه کرد و نوشــت بازیگران مــرا کارگردان 
کردند. دقیقا این را سوتیتر کردند. بچه های دیگر به 
آقای توسلی گفتند خودت بگیر تا کار تمام شود. او 
تهیه کننده بود و وقتی دید چند تکه گرفتیم و کار 
پیش می رفت ادامه داد. خداویسی  تصریح کرد: اگر 
متن خوب باشد کارگردان هم نباشد کار به خوبی 
پیش می رود. حتی وقتی من هم از کار رفتم آقای 
فرهادی کار را ادامه داد و بعد دیگر ادامه نداد. بعداز 

رفتن او کار ضعیف تر شد. 

بهزادخداویسی:

فصل جدید هیچ نشانه ای از »روزگار جوانی« ندارد

گــزارش
سفر »مادورو« به کوبا

رئیس جمهور ونزوئلا روز پنجشنبه در سالگرد فوت »فیدل .
کاسترو« در سفری غیرمنتظره وارد هاوانا پایتخت کوبا شد. 
»نیکلاس مادورو« رئیس جمهور ونزوئلا روز پنجشنبه در سفری 
غیرمنتظره وارد هاوانا پایتخت کوبا شد تا پنج سال پس از مرگ 
»فیدل .کاسترو« در افتتاحیه مرکزی به نام وی که در آن که 
نوشته های رهبر فقید انقلاب کوبا نگهداری می شود، شرکت کند. 
به گزارش »فرانس۲4«، مادورو که از دسامبر ۲۰۱۹ به کوبا سفر 
نکرده بود، در این مراسم که تلویزیون دولتی ونزوئلا پخش کرد، 
همتای کوبایی خود »میگل دیاز کانل« را همراهی کرد. »رائول 

کاسترو« برادر فیدل و رئیس جمهور سابق هم همراه آن ها بود. 

پاکستان موشک بالستیک آزمایش کرد
ارتش پاکستان روز پنجشنبه از آزمایش موفقیت آمیز یک 
 A - فروند موشک بالستیک زمین به زمین موسوم به شاهین یک
خبر داد. این آزمایش همزمان با گزارش هایی مبنی بر ابراز 
نگرانی آمریکا از برنامه های اتمی و موشکی اسلام آباد صورت 
گرفت. وزارت بازرگانی آمریکا با ابراز نگرانی نسبت به آنچه 
که برنامه های غیرایمنی هسته ای و بالستیک پاکستان خواند، 
چندین شرکت چینی را به اتهام مشارکت در توسعه برنامه های 
اتمی و موشک های بالستیک پاکستان در لیست سیاه خود 
قرار داد. براساس این گزارش، روابط عمومی ارتش پاکستان از 
آزمایش موفقیت آمیز یک فروند موشک بالستیک زمین به زمین 
خبر داد. این موشک از نوع شاهین یک -A معرفی شده است. 
ارتش پاکستان توضیحات بیشتری درخصوص موشک ذکر شده 
و اینکه آیا قابلیت  حمل کلاهک هسته ای دارد یا نه؟، ارائه نکرد.

طرحی برای استیضاح رئیس جمهور پرو
سیاست مداران مخالف دولت پرو از جمله اعضای حزب 
راستگرای کیکو فوجیموری که در انتخابات ریاست جمهوری 
قبلی پرو با نتیجه ای نزدیک شکست خورد، طرح استیضاح 
پدرو کاستیلو، رئیس جمهور فعلی پرو را به کنگره این کشور 
ارائه کردند. به گزارش خبرگزاری آسوشیتدپرس، این طرح 
با استناد به عدم صلاحیت اخلاقی برای حکومت کردن، با 
امضای ۲۸ نماینده ارائه شد. این طرح قرار است در کنگره به 
مرحله رای گیری برسد اما هنوز برنامه زمانی این رای گیری 
تعیین نشده و ۵۲ رای از مجموع ۱3۰ نماینده کنگره برای آنکه 
رویه های استیضاح رئیس جمهور پرو آغاز شود،  لازم خواهد 
بود. تیم کاستیلو به درخواست ها برای اظهار نظر پاسخ نداد اما 
در یک سخنرانی در منطقه جائوجا گفت که از بابت این طرح 
نگرانی ندارد. او بیان کرد:  من از این سرو صدای سیاسی نگران 
نیستم چون مردم من را انتخاب کرده اند نه مفسدین یا مافیاها. 
براساس قوانین پرو، باید طرح استیضاح نهایی کاستلیو که در ماه 
ژوئیه به قدرت رسید دستکم ۸۷ رای بیاورد. او از زمان رسیدن 
به ریاست جمهوری شاهد افول محبوبیتش و همچنین حزبش به 
دنبال مطرح شدن چند رسوایی علیه مشاوران و وزیران کلیدی 

دولتش و بالا گرفتن اعتراضات مرتبط با معادن بوده است.

 رد صلاحیت پسر قذافی 
برای شرکت در انتخابات 

کمیسیون انتخابات لیبی اعلام کرد: پسر 
دیکتاتور معدوم این کشور واجد شرایط نامزدی در 
انتخابات ریاست جمهوری نیست و مانع از حضور 
وی شد. به گزارش فارس، بعداز تظاهرات های 
گسترده علیه نامزدی »سیف الاسلام قذافی« 
پسر دیکتاتور معدوم لیبی، صلاحیت وی برای 
حضور در انتخابات رد شد. کمیسیون انتخابات 
لیبی شامگاه چهارشنبه اعلام کرد که قذافی واجد 
شرایط نامزدی در انتخابات ریاست جمهوری 
نیست و مانع از حضور وی شد. او یکی از ۲۵ نامزدی 
بود که در تصمیم اولیه کمیسیون انتخابات لیبی 
ردصلاحیت شد تا روند تجدید نظر در نهایت 
توسط دستگاه قضائی این کشور تعیین شود. حدود 
۹۸ نفر به عنوان نامزد در انتخابات ریاست جمهوری 
آتی لیبی ثبت نام کردند. به نوشته خبرگزاری 
فرانسه، یکی دیگر از نامزدهای معروف در انتخابات 
ریاست جمهوری لیبی، ژنرال »خلیفه حفتر« 
فرمانده نظامیان مستقر در شرق لیبی است که 
گفته می شود به دلیل داشتن تابعیت آمریکایی، 
احتمال رد صلاحیت شدن او نیز وجود دارد. قرار 
است سوم دی ماه ۱4۰۰ اولین انتخابات سراسری 
در لیبی پس از سال ۲۰۱4 برگزار شود. در 
سال های ۲۰۱۸ و ۲۰۱۹ قرار بود انتخابات برگزار 
شود اما جنگ داخلی لیبی باعث عدم برگزاری 
انتخابات شد. پیش از این، شهرهای طرابلس و 
مصراته روز جمعه، صحنه تظاهرات مردمی در 
مخالفت با نامزدی خلیفه حفتر و سیف الاسلام 
القذافی در انتخابات ریاست جمهوری بود. هفته 
قبل بود که قذافی در شهر سبها واقع در جنوب 
لیبی و یک روز پس از آن نیز خلیفه حفتر در 
بنغازی نامزدی خود در انتخابات ریاست جمهوری 
را اعلام کردند. خلیفه حفتر و سیف الاسلام قذافی 
مورد حمایت رژیم صهیونیستی هستند و اخیرا 
»صدام حفتر« پسر »خلیفه حفتر« از طریق امارات 
به سرزمین اشغالی سفر کرده و در دیدار  با مقامات 
صهیونیستی در خصوص نظرات پدرش با آنها 
گفت و گو کرده است. در این دیدار او در خصوص 
نیازهای لیبی به کمک های سیاسی و نظامی 
اسرائیل و در ازای آن سازش با تل آویو به رایزنی 
پرداخته است. در خصوص »سیف الاسلام قذافی« 
نیز روابط تل آویو و لیبی به دوره »معمرقذافی« 
بازمی گردد، یعنی به  رغم روابط تنش  آلود دو طرف 
در آن دوران، اما روابط پشت پرده جریان داشت 
و این »سیف الاسلام قذافی« بود که این روابط 
را با کمک تاجران و ثروتمندان یهودی لیبیایی 
الاصل هماهنگ می کرد و این روابط هنوز قطع 

نشده است. 

سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه ضمن 
هشدار درباره وخامت اوضاع در منطقه دونباس 
گفت: اوکراین قصد دارد این منطقه را با توسل 
به زور تصرف کند. به گزارش فارس، »ماریا.

زاخاروا« سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه 
روز پنجشنبه افزود: اوکراین قصد دارد منطقه 
خودمختار »دونباس« را با زور تصاحب کند. به 
نوشته وبگاه شبکه »راشاتودی«، زاخاروا ادامه 
داد: نیروهای اوکراینی در حال افزایش حملات 
به منطقه جنگ زده دونباس هستند و قصد دارند 
مناطق استقلال طلب را با زور تصرف کنند. 
سخنگوی وزارت امورخارجه روسیه با اشاره 
به نگران کننده بودن اوضاع در مناطق شرق 
اوکراین گفت: »افراد خیره سر در رژیم کی یف 
ظاهرا احساس مصونیت کامل کرده و به راه حل 
نظامی برای حل بحران داخلی اوکراین تمایل 
دارند.« زاخاروا ادامه داد: »وضعیت در منطقه 
درگیری رو به وخامت است. اطلاعات بیشتر و 
بیشتری  از به کارگرفتن سلاح های ممنوع شده 
در توافق مینسک می رسد که از طرف ناتو به 
اوکراین داده شده اند.« پیش از این نیز مسکو به 
واشنگتن هشدار داده بود که تحویل تسلیحات 
مرگبار به اوکراین، امید برای رسیدن به صلح 
در دونباس را کمرنگ می کند. سرگئی.لاوروف 
وزیر امورخارجه روسیه تصرح کرد: »تشدید 

تنش کاملا مشهور است. تلاش هایی برای ایجاد 
شرایط تحریک آمیز صورت می گیرد تا به نحوی 
شبه نظامیان و احتمالا روسیه را به یک نوعی از 
استفاده از نیروی نظامی درگیر کنند.« ارتش 
اوکراین اعلام کرده توانسته پرتاب موشک 
از پهپاد بیرق دار خریداری شده از ترکیه را با 
موفقیت انجام دهد و تجهیزات توپخانه ای دشمن 
را نابود کند. این آزمایش در منطقه تحت منازعه 
دونباس انجام شده که در آن استقلال طلبان 
تحت حمایت روسیه و نیروهای ارتش اوکراین 
درگیری های پراکنده ای دارند. دولت آمریکا 
به بهانه به افزایش فعالیت های نظامی روسیه 
و تقویت قدرت تدافعی و رزمی اوکراین، اعلام 

کرده که کمک ۶۰ میلیون دلاری به این کشور 
ارائه می دهد.  یک مقام ارشد دولت آمریکا 
به خبرنگاران گفت که این کمک ها شامل 
سامانه های ضد خودروی زرهی »جاولین« و 

دیگر سامانه های تدافعی و رزمی خواهد بود.
۹۲۰۰۰نظامیاوکرایندرحالآماده

ایالات متحده بعد از الحاق شبه جزیره کریمه 
به روسیه در سال ۲۰۱4 و وقوع درگیری ها در 
منطقه خودمختار دونباس در شرق اوکراین، به 
بزرگترین تامین کننده تسلیحات و تجهیزات 
نظامی برای کی یف تبدیل شده است. چندی 
رئیس جمهور  »ولودیمیرزلنسکی«  پیش 
اوکراین به سوالی درباره احتمال وقوع جنگ 

تمام عیار میان اوکراین و روسیه پاسخ داد: 
»فکر می کنم محتمل باشد«. او با این حال وقوع 
چنین جنگی را »اشتباهی بزرگ« توصیف 
کرد. از سوی دیگر »لیزتراس« وزیر امورخارجه 
انگلیس روز چهارشنبه افزود: حمله روسیه به 
اوکراین »اشتباهی بزرگ« خواهد بود. تراس 
در پاسخ به سوال خبرگزاری »رویترز« درباره 
ادعای مطرح شده اخیر حمله احتمالی روسیه 
به اوکراین بیان داشت: »معتقدم که چنین 
کاری، اشتباهی بزرگ از سوی روسیه خواهد 
بود.« وزیر امورخارجه انگلیس ادامه داد: »ما 
از متحدان بسیار نزدیک اوکراین هستیم و 
با شرکای خود در ناتو نیز همکاری خواهیم 
کرد و همچنین مستقیما با اوکراین همکاری 
خواهیم کرد تا اطمینان یابیم از آنها حمایت 
کامل صورت می گیرد.« این گمانه زنی های 
جدید پس از آن مطرح شده که »کایرلو.

بودانوف« رئیس سازمان اطلاعات دفاعی 
اوکراین روز یکشنبه در مصاحبه اختصاصی 
با وبگاه »میلیتری تایمز« مدعی شده روسیه 
بیش از ۹۲۰۰۰ نظامی اطراف مرزهای اوکراین 
مستقر کرده و در حال آماده شدن برای حمله به 
اوکراین تا پایان ژانویه یا اوایل فوریه است. پیش 
از آن »آنتونی .بلینکن« وزیرخارجه آمریکا گفته 
بود: »ما نگرانی واقعی درباره فعالیت نظامی 
غیرعادی روسیه در مرز با اوکراین داریم. ما 
نگرانی های واقعی درباره نحوه گفتاری که 
از روسیه می شنویم و شاهد آن هستیم و 

همچنین در رسانه های اجتماعی داریم.«

سخنگویوزارتامورخارجهروسیه:

اوکراین قصد دارد منطقه »دونباس« را با زور تصرف کند

جهــــان 
کوتــاه

با شدت گرفتن اختلافات میان لندن و پاریس بر سر بحران 
پناهجویان، وزیر کشور فرانسه از لغو دیدار خود با همتای 
انگلیسی اش در روز یکشنبه هفته آتی خبر داد. به گزارش مهر 
به نقل از خبرگزاری رویترز، مقارن با تشدید اختلافات لندن و 
پاریس بر سر بحران پناهجویان، »جرارد دارمانین« وزیرکشور 
فرانسه جمعه از لغو دیدار خود با همتای انگلیسی اش خبر 
داد. رویترز در این خصوص اعلام کرد که به دنبال ارسال نامه 
»بوریس .جانسون« نخست وزیر انگلیس به »امانوئل .ماکرون« 
رئیس جمهور فرانسه پیرامون کوتاهی در ممانعت از عبور 
قایق های پناهجویان از کانال آبی میان دو کشور، وزیر کشور 
فرانسه دیدار یکشنبه با »پریتی .پتل« وزیرکشور انگلیس را 
لغو کرده است. این در حالیست که در بحبوحه تشدید تنش ها 
میان انگلیس و فرانسه بر سر حق ماهیگیری و تبادلات تجاری 
پس از خروج لندن از اتحادیه اروپا موسوم به »برگزیت«، یک 
قایق پناهجویان چهارشنبه در راه رسیدن به سواحل انگلیس 
واژگون شد و ۲۷ تنَ در این حادثه جان باختند؛ در این میان، 

بوریس جانسون فرانسوی ها را مقصر عبور پناهجویان از این کانال 
آبی می داند. اما از سوی دیگر، فرانسوی ها دولت انگلیس را به 
»مدیریت بد پناهجویان« متهم کرده است. به گزارش خبرگزاری 
مهر، علاوه بر تنش ها میان دو کشور در موضوع پناهجویان، 
اختلافات فرانسه و انگلیس بر سر حوزه های ماهیگیری به 
شدت بالا گرفته و دو طرف برای تحمیل خواسته های شان برای 
یکدیگر خط و نشان می کشند. فرانسه توپ را به زمین لندن 
انداخته و هشدار داده اگر انگلیس در این زمینه گامی برندارد، 
گزینه های تقابلی روی میز خود را اجرا می کند. در همین ارتباط، 
»امانوئل ماکرون«، رئیس جمهور فرانسه پیشتر از به تعویق 
انداختن موقت طرح تحریم انگلیس خبر داه بود. ماکرون در 
این خصوص اعلام کرده بود که این تعویق به این جهت است که 
مذاکرات دو طرف روی طرح های جدید جهت رفع تنش ها به 

نتیجه برسد.
دیدار»ماکرون«و»جانسون«

امانوئل ماکرون و بوریس جانسون، نخست وزیر انگلیس در 

حاشیه اجلاس گروه ۲۰ در رم با یکدیگر دیدار کردند تا تنش 
حاصل از اختلاف میان دو کشور بر سر ماهیگیری را کاهش 
دهند. این دیدار که بر بستر اختلافات گسترده دیگر میان 
پاریس و لندن انجام شد، بی نتیجه ماند و رهبران هر دو کشور 
اندکی بر مواضع پیشین خود پافشاری کردند. بوریس .جانسون 
اعلام کرد که انگلیس نمی تواند بیش از آنچه تاکنون پذیرفته، 
انجام دهد و امانوئل ماکرون هشدار داد که اگر خواست فرانسه 
در این زمینه اجرا نشود، تصمیمات متقابل اتخاذ شده به اجرا 
گذاشته خواهد شد. ماهیگیری و کنترل آب های انگلیس توسط 
دولت لندن یکی از موضوعات داغ در همه پرسی بریتانیا در سال 
۲۰۱۶ برای خروج از اتحادیه اروپا بود و ماهیگیران انگلیسی در 
جریان برگزیت از دولت لندن خواسته بودند که مجوز قایق های 
اروپایی برای ماهیگیری در آب های سرزمینی بریتانیا را لغو کند. 
بر مبنای همین درخواست بود که لندن پس از خروج از اتحادیه 
اروپا مجوز تعداد زیادی از ماهیگیران فرانسوی را لغو کرد و این 
موضوع با واکنش بسیار تند فرانسوی ها روبه رو شده است. پاریس 
اعلام کرده که دولت لندن در جریان توافق خروج از اتحادیه 
اروپا با ادامه فعالیت برای تعداد مشخصی از ماهیگیران اروپایی 
موافقت کرده بود، اما اکنون بریتانیا فقط به تعداد محدودی مجوز 

ماهیگیری داده است.

درپیتشدیدتنشهامیانلندنوپاریس

فرانسه دعوت از وزیر کشور انگلیس را لغو کرد


